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Sammanfattning  

Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Kajsa Stenfelt, Trafik- och 

renhållningsnämnden (V), Mehdi Oguzsoy, AB Svenska Bostäder (V), Rosa 

Lundmark, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V) samt Lars Sternby, 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V) om att se över möjligheterna att samla 

in matavfall från flerfamiljshus. Stadsdelsförvaltningen, trafikkontoret och 

Svenska Bostäder har träffats i en arbetsgrupp för att diskutera möjligheterna till 

att samla in matavfall i ett område som ägs av Svenska Bostäders affärsområde 

Kärrtorp. Gruppen ska se över möjligheten till att genomföra ett försök för att 

samla in matavfall. Detta ska ske i tre steg: 

1. Erfarenheter från bostadsbolagens befintliga system jämförs och utvärderas 

bland annat avseende teknik, matavfallets renhet, kostnader och 

informationsbehov 

2. Försök med insamling från Svenska Bostäders flerfamiljshus genomförs i 

ett lämpligt område. Eventuellt blir detta område Dalen.  

3. Utvärdering av försöket och bedömning om det kan permanentas och 

utökas till andra områden 
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Ärendets beredning  

Detta ärende har utarbetats inom avdelningen förskola och fritid som också 

ansvarar för stadsmiljöfrågor.  

 

Bakgrund  

Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Kajsa Stenfelt, Trafik- och 

renhållningsnämnden (V), Mehdi Oguzsoy, AB Svenska Bostäder (V), Rosa 

Lundmark, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V) samt Lars Sternby, 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V) om att se över möjligheterna att samla 

in matavfall från flerfamiljshus.  

 

Skribenterna föreslår att trafik- och renhållningsnämnden och AB Svenska 

Bostäder samt stadsdelsnämnden i Enskede-Årsta-Vantör får i uppdrag att utreda 

vilka metoder som är bäst för att samla in matavfall i flerfamiljshus och därefter 

göra ett försök i större skala med insamling av matavfall i ett bostadsområde med 

flerfamiljshus ägt av AB Svenska Bostäder i Enskede-Årsta-Vantör.  

 

Förvaltningens redovisning  

Förvaltningen anser att det är bra om det finns goda möjligheter för boende i 

Stockholm att sortera ut matavfall för biologisk hantering. På initiativ av 

trafikkontoret har förvaltningen, trafikkontoret och Svenska Bostäder träffats i en 

arbetsgrupp för att diskutera möjligheterna till att samla in matavfall i ett område 

som ägs av Svenska Bostäders affärsområde Kärrtorp.  

 

Arbetsgruppen diskuterar nu olika metoder som behöver undersökas och 

utvärderas innan detta kan testas i ett lämpligt område. Arbetet kommer även att 

samordnas med övriga två kommunala bostadsbolag. Familjebostäder har i flera 

områden anlagt nedgrävda behållare för matavfall och övriga sopor. Detta system 

behöver utvärderas. Ett annat system är avfallskvarnar som är kopplade till 

ledningsnätet. Stockholmshem har installerat dessa i en del nybyggda lägenheter. 

Det bör påpekas att det finns svårigheter att hitta fungerande system för separat 

insamling av matavfall. Det beror på en kombination av flera faktorer, t ex 

utrymmesbrist, behov av investeringar, behov av vaktmästare/bovärd samt att det 

kan finnas svårigheter att nå ut med information till boende.  

 

Arbetsgruppen ska se över möjligheten till att genomföra ett försök för att samla in 

matavfall. Detta ska ske i tre steg: 

1. Erfarenheter från bostadsbolagens befintliga system jämförs och utvärderas 

bland annat avseende teknik, matavfallets renhet, kostnader och 

informationsbehov 
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2. Försök med insamling från Svenska Bostäders flerfamiljshus genomförs i 

ett lämpligt område 

3. Utvärdering av försöket och bedömning om det kan permanentas och 

utökas till andra områden 

 

I detta initiala skede kan delar av Dalen, som tillhör Svenska Bostäders 

affärsområde Kärrtorp, vara ett område att testa någon av metoderna för sortering 

av matavfall i. I området hanteras soporna med sopsug, vilket gör att en eventuell 

matavfallssortering får ske i separata kärl på annan plats på fastigheterna. Området 

kan dock lämpa sig för sortering med så kallade OptiBag-påsar. Metoden innebär 

att hushållen källsorterar i likfärgade plastpåsar där varje fraktion får sin egen färg. 

Påsarna läggs därefter i samma avfallskärl, en lastbil hämtar avfallet och 

transporterar detta till den optiska sorteringen. Samtliga fraktioner kan fraktas i 

gemensamma transporter. Detta system kan användas i områden med sopsug. 

Metoden förutsätter att det utgår ordentlig information till de boende så att 

systemet följs. Praktiska aspekter som tillgång till påsar kan lösas genom att 

trafikkontoret tillhandahåller påsar till bostadsbolagen.  

 

Inget område är ännu bestämt, och förutsättningarna i Dalen kan bidra till att det i 

ett senare skede blir ett annat område inom Svenska Bostäders affärsområde 

Kärrtorp som, beroende på vilken metod som kommer att testas, bättre lämpar sig 

för sortering av matavfall.  

 

Delfinansiering från trafikkontoret sida kan vara aktuellt om nya 

insamlingsmetoder provas eller anpassningar görs av befintliga metoder.  

 

Bilaga  

Skrivelse om insamling av matavfall i flerfamiljshus från Kajsa Stenfelt, Trafik- 

och renhållningsnämnden (V), Mehdi Oguzsoy, AB Svenska Bostäder (V), Rosa 

Lundmark, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V) samt Lars Sternby, 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd (V), dnr 2.6.-163/2011.  


